

**Meeting of the Maritime Provinces Regional  
Advisory Process  
on Lobster Stocks in LFA 34**

Rodd Grand Yarmouth Hotel  
417 Main Street  
Yarmouth, Nova Scotia

1-2 February 2006

**REMIT**

**Background**

LFA 34 is the largest LFA in Canada with landings exceeding 18,000t. It lies on the eastern side of the Gulf of Maine which also includes lobster fisheries in the Bay of Fundy (LFA 35-38), Canadian offshore (LFA 41) and the large USA fisheries of Maine, New Hampshire, Massachusetts and offshore.

The status of the lobster resources in LFA 34 was last assessed in 2001. The fishery presently operates under the 2001-2004 Conservation Harvesting Plan, which needs to be reviewed and updated. As part of Scotia-Fundy's Lobster Conservation Strategy, it is recommended that within each LFA indicators be developed that are supported by a broad representation of stakeholders.

**Objectives**

- Evaluate 2004 stock status of lobster stocks in LFA 34.
- Recommend indicators for monitoring the future health of the lobster stocks.

**Products**

1. One Science Advisory Report for LFA 34.
2. Proceedings recording the minutes of the meeting.
3. Research documents containing the technical details of the assessments.

**Participation**

DFO Scientists  
DFO Fishery Managers  
Industry  
Non-DFO Reviewers  
Provincial Advisors  
First Nations

**Réunion sur les stocks de homard de la  
ZPH 34 dans le cadre du Processus  
consultatif régional**

Rodd Grand Yarmouth Hotel  
417, rue Main  
Yarmouth (Nouvelle-Écosse)

Les 1<sup>er</sup> et 2 février 2006

**MANDAT**

**Renseignements de base**

La ZPH 34 est la plus grande ZPH du Canada, produisant plus de 18 000 t de débarquements. Elle est située du côté est du golfe du Maine, où se trouvent aussi les pêcheries de homard de la baie de Fundy (ZPH 35-38) et de la zone de pêche hauturière canadienne (ZPH 41) ainsi que les vastes pêcheries américaines du Maine, du New Hampshire, du Massachusetts et des eaux du large.

La dernière évaluation des stocks de homard de la ZPH 34 remonte à 2001. La pêche est actuellement régie par le Plan de pêche axé sur la conservation de 2001-2004, qui nécessite un réexamen et une mise à jour. Dans le cadre de la stratégie de conservation du homard de Scotia-Fundy, on recommande que des indicateurs soient établis au sein de chaque ZPH, avec l'appui d'un large éventail d'intervenants.

**Objectifs**

- Évaluer l'état des stocks de homard de la ZPH 34 en 2004.
- Recommander des indicateurs de surveillance de l'état futur des stocks de homard.

**Produits**

1. Avis scientifique applicable à la ZPH 34
2. Compte rendu de la réunion
3. Documents de recherche contenant les détails techniques des évaluations

**Participation**

Scientifiques du MPO  
Gestionnaires des sciences du MPO  
Industrie  
Examineurs externes au MPO  
Conseillers provinciaux  
Premières nations